
Protokół Nr 248

posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 7 listopada 2022r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 1345. Posiedzenie otworzył

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz

zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zarządu oraz:

• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz,

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Główny Specjalista w Wydz. or- Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Starosta zaproponował następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołów Nr 245 oraz Nr 246 posiedzeń Zarządu Powiatu.

3. Propozycje zmian do projektu budżetu Powiatu Koneckiego na 2023 rok.

4. Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmian w budżecie Powiatu

Koneckiego na 2022 rok.

5. Stanowisko Komisji Rewizyjnej z prośbą o zorganizowanie spotkania

z przedstawicielami gmin w celu omówienia kwestii pokrycia części

kosztów pobytu mieszkańców poszczególnych gmin w Zakładzie

Opiekuńczo Leczniczym.

6. Rozpatrzenie wniosku w sprawie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

o dofinansowanie zakupu sterylizatora niskotemperaturowego dla

Centralnej Sterylizatorni oraz dwóch aparatów do ultrasonografii dla

Działu Rentgenodiagnostyki.

7. Rozpatrzenie wniosków do projektu budżetu powiatu Koneckiego na

2023 rok:

a) Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy

o zabezpieczenie dodatkowych środków na funkcjonowanie Domu

w wysokości 102 624 zł,
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b) Przewodniczącego Rady Powiatu o zabezpieczenie środków na

remont nawierzchni drogi i chodników przy ul. Sportowej

w Końskich oraz budowy chodnika przy ul. Jasnej w Końskich,

c) Radnego Rady Powiatu o wykonanie chodników przy ul. Jasnej oraz

ul. Zachodniej w Końskich,

d) przekazanego przez Posła na Sejm RP dotyczącego przebudowy

drogi powiatowej w miejscowości Jakimowice.

8. Sprawy różne:

• informacja dot. możliwości wykonania remontu łazienki w ZSP

w Stąporkowie ze środków na kształcenie specjalne.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zapytał, czy są uwagi do

przedłożonego porządku obrad.

W związku z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty

w wersji przedstawionej przez pana Starostę.

Zarząd bez uwag przyjął protokoły Nr 245 oraz Nr 246 posiedzeń Zarządu

Powiatu.

Ad. 3

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz oznajmiła, że Zarząd

Powiatu na poprzednim posiedzeniu zobowiązałją do przygotowania propozycji

oszczędności mających na celu zmniejszenie planowanego deficytu projektu

budżetu powiatu na 2023 rok. Przedstawiła przygotowane propozycje.

Poinformowała, że w wyniku ich uwzględnienia nastąpi zmniejszenie

planowanych wydatków o kwotę 6809227 zł i zmniejszenie planowanych

dochodów o kwotę 134 899zł. W zakresie korekty wydatków budżetu,

w stosunku do prezentowanego na poprzednim posiedzeniu wstępnego projektu

budżetu zaproponowała:

./ rezygnacjęz przebudowy III piętra budynku - 2 500 000 zł,

./ rezygnacjęz termomodernizacji budynków ZSP 3 - 1 000 000 zł,

./ rezygnacjęz budowy parkingu - 1 070 000 zł
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./ zmruejszerue środków na wynagrodzenia i pochodne o kwotę

1 450000 zł (w tym brak kolejnych umów dla pracowników

zatrudnionych na czas określony, brak środków na roboty

interwencyjne oraz brak odpraw z tytułu zakończenia kadencji),

./ zmniejszenie środków na zakup energii w kwocie 500 000 zł,

./ oszczędności środków z przeznaczeniem na nagrody w kwocie

29500 zł,

./ zmniejszenie środków na dowozy w SOSW w Baryczy w kwocie

241 899 zł,

./ oszczędnościwydatków Wydz. Promocji i Kultury w kwocie 200 000

zł,

./ wprowadzenie szacunkowej rezerwy na Zarządzanie Kryzysowe

w kwocie 210 000 zł,

./ zwiększenierezerwy na pomoc społeczną w kwocie 40 000 zł,

./ zmniejszenie kwoty dochodów z funduszu autobusowego

w wysokości 134 899zł.

Oznajmiła, że w przedłożonych propozycjach nie założono rezerwy na

wzrost wynagrodzeń nauczycieli 7,8% w kwocie 2 100 000 zł, a w planie

Starostwa Powiatowego nie zaplanowano funduszu nagród w wysokości 2%.

Poinformowała, że w jednostkach organizacyjnych oświaty proponowana

korekta dotyczy przede wszystkim:

./ 1,50/0 od wynagrodzeń nauczycieli i pochodnych na absencję

chorobową,

./ korekty wysokości PPK do przewidywanego wykonania,

./ odpisu na ZFŚS,

./ dodatków motywacyjnych w ZSP Stąporków,

./ dodatków za warunki trudne, zmniejszenie do 20% (zgodnie

z regulaminem jest od 20% do 35%) - SOS-W w Baryczy,

./ w SOS-W w Baryczy zmniejszenia środków na zakup materiałów

(zakup paliwa) w związku z brakiem pokrycia w planie wydatków

związanych z dowozem uczniów,

./ środków na zatrudnienie pracowników w ramach robót publicznych 

SOS-W,
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./ środków na utworzenie stanowiska PFRON - zarówno wynagrodzenia,

jak i wyposażenia.

Omówiła proponowaną korektę w poszczególnych jednostkach

organizacyjnych oświaty tj.:

- I LO - 252 380 -,

-IILO-428638-,
- BURSA - 29 275 -,
- PORADNIA PP - 32 560,-

- SOS-W - 847 176-,
- ZSP STĄPORKÓW -144 189,-

- ZSP 1 - 215 614 -,
- ZSP 2 - 186 520 -,
- ZSP 3 - 286 854 -,
W zakresie oszczędności w planach finansowych jednostek

organizacyjnych powiatu zaproponowała:

1. Plan ZDP - zmniejszenie wydatków o kwotę 2 548 800 zł

./ zmniejszenie na remonty dróg o kwotę 1 800000 zł, w tym:

na remonty Odrowąż -Gosań o kwotę 970 000 zł,

Radoszyce- droga 0393T o kwotę 420 500 zł,

remonty cząstkowe o kwotę 200 000 zł,

./ zmniejszenie na zakup materiałów o kwotę 200 000 zł,

./ zmniejszenie na zakup usług, w tym zimowe utrzymanie dróg 

500000 zł,

./ zmniejszenie na telefony o kwotę 3 000 zł.

Nadmieniła o koniecznej korekcie w zakresie finansowania drogi Końskie

- Proćwin - Nałęczów w związku z przesunięciem robót na rok następny.

2. W planie PUP zmniejszenie 32 100 zł na wynagrodzeniach (1,5%

absencji),

3. W planie PŚDS zmniejszenie o 16000 zł na zakup materiałów

i wyposażenia,

4. W planie PCPR zmniejszenie o 131 008 zł, w tym 70 000 zł świadczenia

dla nowych dzieci, 61 008 zł środki na utworzenie rodziny o charakterze

pogotowia. W Starostwie utworzono rezerwę 100 000 zł,
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5. W planie PR w Brodach zmniejszenie w zakresie wynagrodzeń o 450 zł

tytułem korekty funduszu nagród do 2%.

Poinformowała o dużym wzroście środków na wynagrodzenia w domach

pomocy społecznej tj. DPS w Rudzie Pilczyckiej - 20%; DPS w Końskich 

25% i braku szczegółowych danych celem sprawdzenia co jest powodem tak

dużego wzrostu. Stwierdziła, że w przypadku dużego zaangażowania środków

na utrzymanie domów pochodzących z dotacji lub dochodów własnych na

wynagrodzenia może spowodować brak wystarczających środków na

utrzymanie jednostek np. zakup energii i usług.

Poinformowała o zagrożeniu brakiem spełnienia relacji z 242 i 243

ustawy o finansach publicznych, co w konsekwencji może prowadzić do

konieczności wdrożenia programu naprawczego i uchwaleniem budżetu przez

Regionalną Izbę Obrachunkową. Oznajmiła, że będzie konsultować sprawę

możliwości pokrycia planowanego deficytu budżetu powiatu 2023 roku

z kolegiantem RIO w Kielcach.

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec stwierdził, że odbyło się

spotkanie z dyrektorami szkół i placówek oświatowych z Powiatu Koneckiego,

na którym padły propozycje reform związanych z realizacją zadań oświatowych.

Ponadto na spotkaniu ustalono dodatek za warunki trudne w SOSW w Baryczy

na poziomie 20% oraz dodatek motywacyjny we wszystkich jednostkach

organizacyjnych oświaty na poziomie 5%.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa odniósł się do propozycji

w zakresie planowanych do realizacji remontów odcinków dróg w porozumieniu

z Nadleśnictwami Radoszyce i Stąporków. Nadmienił, że na ten rok umowy

z Nadleśnictwami są podpisane i zadania realizowane. Na rok 2023 Zarząd

Powiatu zadeklarował zainteresowanie wykonaniem z Nadleśnictwami

kolejnych odcinków. Oznajmił, że z informacji jakie posiada wynika, że

Nadleśnictwa wystąpiły o zabezpieczenie środków na ten cel. Zaproponował,

aby przyjąć propozycję Pani Skarbnik w tym zakresie i do sprawy powrócić

w trakcie roku budżetowego. W kwestii propozycji niezabezpieczenia środków

na realizację robót publicznych przez Powiat, zwrócił uwagę na niedobór etatów
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sprzątaczek w Starostwie. Podkreślił, że do tej pory Starostwo wspomagało się

kadrowo robotami publicznymi.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zwróciła uwagę na kwoty

zabezpieczone na ewentualne odprawy emerytalne. Stwierdziła, że w projekcie

budżetu na przyszły rok z jednej strony zabezpieczone są środki na trzy

odprawy, z drugiej strony środki na wynagrodzenia dla pracowników w wieku

emerytalnym.

Zarząd zaakceptował propozycje oszczędności przygotowane przez

Skarbnika Powiatu i postanowił uwzględnić je w projekcie budżetu Powiatu

koneckiego na 2023 rok.

Ad. 4

Zarząd bez uwag, jednogłośnie podjął przedstawioną przez Skarbnika

Powiatu - Panią Edytę Drążkiewicz uchwałę Nr 142/2022 w sprawie zmian

w budżecie Powiatu Koneckiego na 2022 rok.

Ad. 5, ad. 6

Z-ca Naczelnika Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pan

Marcin Wiaderny przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o zorganizowanie

spotkania z przedstawicielami gmin w celu omówienia kwestii pokrycia części

kosztów pobytu mieszkańców poszczególnych gmin w Zakładzie Opiekuńczo

Leczniczym. Odczytał art. 18 ustawy o świadczeniach zdrowotnych, który

jednoznacznie wskazuje, że gminy nie mogą partycypować w kosztach pobytu

mieszkańca danej gminy w ZOL. Podkreślił, że ustawa na to nie pozwala.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron stwierdził, że

gminy mogą w inny sposób mogą dofinansowywać szpital.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz oznajmiła, że temat ten był

już przedmiotem porządku obrad posiedzenia Zarządu. Poinformowała, że 70%

wielkości pobieranej emerytury płaci pacjent za pobyt w ZOL. W przypadkach

niskich emerytur kwoty te są niewystarczające. Gminy mogą wesprzeć szpital
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poprzez współfinansowanie realizacji zadań inwestycyjnych, remontów oraz

programów zdrowotnych, natomiast nie mogą utrzymywać pobytu pacjentów

w ZOL, ponieważ jest to forma pokrywania straty na działalności .

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zaproponował, aby

zorganizować spotkanie Zarządu oraz nowopowołanej Dyrektor Zespołu Opieki

Zdrowotnej w Końskich z włodarzami miast i gmin z terenu powiatu

koneckiego w celu omówienia możliwości związanych z udzieleniem pomocy

finansowej dla szpitala.

Zarząd postanowił przedłożyć na w/w spotkaniu wniosek Zespołu Opieki

Zdrowotnej w Końskich o dofinansowanie zakupu sterylizatora

niskotemperaturowego dla Centralnej Sterylizatomi oraz dwóch aparatów do

ultrasonografii dla Działu Rentgenodiagnostyki za łączną kwotę 1 mln zł.

Zarząd upoważnił Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia do

ustalenia terminu oraz zorganizowania spotkania.

Ad.7

a) biorąc pod uwagę zaakceptowane przez Zarząd propozycje zmian do

projektu budżetu powiatu na 2023 rok, przyjęte na dzisiejszym

posiedzeniu Zarząd postanowił zabezpieczyć środki na funkcjonowanie

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Stąporkowie do

wysokości dotacji otrzymanej z budżetu państwa na ten cel.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław

Mościński przedstawił wnioski:

a) Przewodniczącego Rady Powiatu o zabezpieczenie środków na

remont nawierzchni drogi i chodników przy ul. Sportowej

w Końskich oraz budowy chodnika przy ul. Jasnej w Końskich,

b) Radnego Rady Powiatu o wykonanie chodników przy ul. Jasnej oraz

ul. Zachodniej w Końskich,

c) dotyczący przebudowy drogi powiatowej w miejscowości

Jakimowice.
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Szczegółowo Je omówił w zakresie możliwości wykonania,

współfinansowania, spełnienia parametrów technicznych oraz szacunkowych

kosztów wykonania.

Biorąc pod uwagę zaakceptowane przez Zarząd propozycje zmian do

projektu budżetu powiatu na 2023 rok, przyjęte na dzisiejszym posiedzeniu

Zarząd postanowił rozważyć możliwość realizacji w/w zadań w trakcie roku

budżetowego.

Ad.8

W sprawach różnych:

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz poinformowała, że Wydz.

Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia udzielił wyjaśnień w sprawie wykonania

łazienki dostosowanej do potrzeb uczniów z niepełnosprawnością ruchową

w Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Stąporkowie ze środków rozdziału

80152. W opinii Wydziału dostosowanie łazienki można potraktować jako

poprawę warunków nauki i przeznaczenie środków rozdziału 80152 na ten cel

jest zasadne.

Innych spraw nie było.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu

o godz. 1510 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała.Monika Równicka
l/ fil \

···········..··········ytr"····· ·········..········

Podpisy Członków Zarządu:

Grzegorz Piec
Wiesław Skowron
Jarosław Staciwa
Dariusz Banasik
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